

Canadian Society for
Civil Engineering



Société canadienne
de génie civil



Jim Kells, PhD, PEng, FCSCE

President, Canadian Society for Civil Engineering

Email: Jim.Kells@usask.ca

or president@csce.ca

Tel: 306-966-5340

or 514-933-2634, ext 2

[Pour la version française, cliquez ici](#)

WELCOME

Happy New Year! I trust that you had a wonderful Christmas and brought in the New Year in fine style. Already we are well into 2013 and my term as President is on the 'downhill' slide! Perhaps as a result of the great chill that we are currently experiencing on the Prairies, my fingers on the keyboard have less to say this month than has previously been the case. For some, that may be the best news of the year to date!! You can rest assured, however, that our work with CSCE continues on many fronts as we turn the corner on the shortest days of our solar cycle.

RECENT ACTIVITIES

The past month has been rather quiet, in part because of the busyness of the Christmas season. Of course, even when things are quiet, the work of the Society does continue in many ways, including at the hands of our staff in Montreal and our many volunteers throughout the country.

One of the tasks that I have been working on with our Executive Director, Doug Salloum, is to bring clarity to decisions required at the Board level versus those that can be handled at the division or committee level. For the most part, the key matters requiring Board leadership and approval are those associated with governance and finance. As part of this, it is intended that an operations manual will be prepared and that this document will be used in the facilitation of the annual Board operations workshop held at the time of our annual conference.

Progress is also being made on reviewing our bylaws as part of our filing of Articles of Continuance under the Canada Not-for-profit Corporations Act with Industry Canada. An adhoc committee of the Board has been established to provide oversight on this initiative.

UPCOMING ACTIVITIES

Over the next few months, there will be much work done to prepare for the upcoming annual conference to be held in Montreal May 29 – June 1. The conference promises to be a rather full event, particularly given that more than 800 abstracts of papers were received during the Call for Papers. You might want to mark your calendar now and begin to make plans to attend this major annual event of the Society being held in one of Canada's historic cities.

The eight members of the National Management Committee will be holding a telecom meeting in mid-February. These meetings are typically held between the semi-annual Board meetings of the Society.

Members of the Board are reminded about giving thought to their year-end reports for the annual report to be distributed at the annual general meeting during our conference in Montreal. Printing deadlines have a way of creeping up on us!!

I am yet hoping to visit some of our Sections before my term concludes in late May. Others from the senior executive team may also be doing the same as their time permits.

VISION 2020: Our plans for the future

The three strategic directions that will guide and inform our decision-making over the next several years in realizing our mission and vision include:

- Strategic Direction #1: enhanced services to members (focus on improved programming for our members, including many of our traditional activities)
- Strategic Direction #2: growing with youth (focus on students and young professionals and their career development aspirations and needs)
- Strategic Direction #3: leadership in sustainable infrastructure (focus on the improvement of the planning, design, construction and maintenance of public infrastructure)

All members, and perhaps particularly those engaged in leading the Society, are encouraged to actively participate in helping us to take action to make the strategic directions come to life. It is the sum of all of our efforts that will result in meaningful impact on the vitality of our Society; please do not underestimate the importance of your contributions to our work!

DID YOU KNOW?

The Quebec Bridge was designated an International Historic Civil Engineering Site at the time of the CSCE's annual conference in Montreal in 1987. This designation was made jointly with the American Society of Civil Engineers.

BIENVENUE

Bonne année! J'espère que vous avez eu un merveilleux Noël et que vous avez accueilli la

Nouvelle Année en beauté. L'année 2013 est déjà bien entamée et mon mandat de président est dans sa phase « descendante »! Ce mois-ci j'ai moins de choses à vous communiquer, peut-être en raison du grand froid qui sévit dans les Prairies et qui gèle mes doigts sur le clavier. Pour certains, cela pourrait être la meilleure nouvelle de l'année!! Soyez assurés, cependant, que notre travail de la SCGC continue sur plusieurs fronts alors que nous nous éloignons des jours les plus courts de notre cycle solaire.

ACTIVITÉS RÉCENTES

Le mois passé fut plutôt calme en raison, en partie, des fêtes de Noël. Il est entendu que même en période calme, le travail de la SCGC continue pour notre personnel à Montréal et nos bénévoles dans tout le Canada.

L'une des tâches à laquelle je me suis attelé avec Doug Salloum, notre directeur exécutif, consiste à clarifier les décisions devant être prises par le conseil d'administration et celles qui reviennent aux divisions et comités. En gros, les questions nécessitant le leadership et l'approbation du conseil sont liées à la gouvernance et aux finances. Dans ce cadre, il est prévu qu'un manuel de fonctionnement sera préparé en vue de l'atelier annuel sur le fonctionnement qui a lieu lors de notre congrès annuel.

Nous avons aussi progressé dans la révision de nos règlements en vue du dépôt des statuts de prorogation à Industrie Canada dans le cadre de la Loi canadienne sur les organisations à but non lucratif. À cet effet, un comité ad hoc du conseil d'administration a été mis sur pied pour suivre ce projet.

ACTIVITÉS À VENIR

Durant les mois à venir, un gros travail sera accompli pour préparer le congrès annuel qui aura lieu à Montréal du 29 mai au 1^{er} juin. Ce congrès promet d'être un événement important ne serait-ce que par le nombre de résumés – plus de 800 – qui ont été reçus. Vous pouvez marquer votre calendrier dès maintenant et commencer à planifier votre participation à cet événement majeur de la Société qui se tiendra dans des sites historiques du Canada.

Les huit membres du Comité national de gestion tiendront une réunion téléphonique à la mi-février. Ces réunions ont lieu entre les réunions semi-annuelles du conseil d'administration de la Société.

J'aimerais inviter les membres du conseil d'administration à penser à soumettre leurs rapports de fin d'année pour le rapport annuel qui sera distribué lors de notre congrès de Montréal. Les délais d'impression nous rattrapent toujours!!

Il me reste à rendre visite à certaines de nos Sections avant la fin de mon mandat. D'autres membres de notre direction pourraient aussi effectuer ces visites si le temps le leur permet.

VISION 2020: Nos plans pour l'avenir

Les trois orientations stratégiques qui éclaireront et guideront nos prises de décision les prochaines années pour accomplir notre mission et réaliser notre vision comprennent :

- Orientation stratégique no.1 : bonification des services aux membres (amélioration des programmes qui leur sont destinés, y compris bon nombre de nos activités traditionnelles);
- Orientation stratégique no.2 : croître avec les jeunes (accent sur les étudiants et les jeunes professionnels, leurs aspirations et leurs besoins en termes de développement de carrière) et
- Orientation stratégique no.3 : leadership en matière d'infrastructures durables (accent sur l'amélioration de la planification, la conception, la construction et la maintenance des infrastructures publiques).

Tous les membres, et peut-être plus particulièrement ceux impliqués dans la gestion de la Société, sont encouragés à participer activement pour nous aider à donner vie à ces orientations stratégiques. C'est la somme de tous nos efforts qui aura un impact sérieux sur la vitalité de notre Société. Veuillez ne pas sous-estimer l'importance de vos contributions à notre travail!

LE SAVIEZ-VOUS?

Le pont de Québec fut désigné Site historique international de génie civil lors du congrès annuel de la SCGC de Montréal de 1987. Cette désignation fut faite conjointement avec la Société américaine des ingénieurs civils.

Copyright © 2013 Canadian Society for Civil Engineering, All rights reserved.

You are on our mailing list as a member of The Canadian Society of Civil Engineering. Vous êtes sur notre liste courriel à titre de membre de la société canadienne de génie civil.

Our mailing address is:

Canadian Society for Civil Engineering
4877 Sherbrooke St. West
Westmount, Qc H3Z 1G9
Canada

[Add us to your address book](#)

[unsubscribe from this list](#) [update subscription preferences](#)